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 AKADEMICKÝ SENÁT 

  

  

V Praze dne 3. června 2025 

UKPF/349999/2025 

Zápis z 9. zasedání Ekonomické komise Akademického senátu Právnické fakulty UK 

konaného dne 3. června 2025 od 13:00 hod. 

Přítomni:  Čech, Hurychová, Sedláček, Sobotka, Wenkeová 

Omluveni:  Brída, Chmela, Linzer, Malý, Milichovský, Nedzbala, Říha, Tomášek 

Hosté: Boháč, Hájek, Sojka, Hrubešová, Vodenka, Potěšil, Čerychová, Kovářová, Fialová, 

Voňavková, Bednáriková 

Předseda ekonomické komise kol. doc. Sedláček přivítal všechny přítomné, potvrdil usnášeníschopnost 

komise a představil program zasedání. 

Program: 

1. Úvod 

2. Rozpočet PF UK na rok 2025 

3. Projednání smlouvy o umístění reklamy v rámci investiční akce PF UK – fasády a okna 

4. Různé 

1. Úvod 

Kol. doc. Sedláček v úvodu představil jednotlivé body programu, které stručně okomentoval a vyzval 

k připomínkám. Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

2. Rozpočet PF UK na rok 2025 

Kol. doc. Sedláček uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Vodence, která v rámci prezentace představila 

rozpočet PF UK na rok 2025. Na straně výnosů se PF UK snaží neustále hledat nové zdroje financování. 

Ohledně nákladů v rozpočtu je nejvyšší nárůst u projektových a mzdových nákladů. V rámci přípravy 

rozpočtu byly také dotazovány jednotlivé katedry ohledně detailních požadavků na konference, aby bylo 

možné přesněji naplánovat náklady na reprezentaci. Dále bylo s IT oddělením diskutováno poskytnutí 

licencí na AI softwary s cílem podpořit vývoj a znalosti pracovníků v této oblasti. Celkový rozpočet PF 

UK na rok 2025 představuje 436 479 000 Kč, který oproti minulému roku narostl o cca 68 MIO Kč. 

Plánované letošní náklady programu Cooperatio se pohybují okolo 40 MIO Kč. Následně prezentovala 

plánované výnosy za rok 2025 s porovnáním s výnosy za rok 2024. Nejvyšší nárůst u výnosů se očekává 

u výnosů za kurzy LL.M., naopak pokles výnosů se očekává u kurzů pro veřejnost Juridicum z důvodu 
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nejistoty ohledně možnosti pronájmu místností na PF UK, což souvisí s investiční akcí fasády a okna. 

Dále se očekává pokles na výnosu z úroků z volných finančních prostředků z důvodu postupného 

snižování úrokové sazby. V rámci příspěvků došlo k nejvyššímu nárůstu u příspěvku A+K v celkové 

výši 185 MIO Kč, což představuje nárůst oproti minulému roku zhruba o 17 MIO Kč. Ohledně kategorie 

účelově poskytnutých prostředků došlo k nárůstu u projektů GAČR ve výši téměř 6 MIO Kč a také 

k nárůstu u OP JAK. Očekává se pokles ohledně pronájmu prostor PF UK z důvodu rekonstrukce fasády 

a oken. Následně Mgr. Vodenka představila náklady, kde k nejvyššímu nárůstu došlo u drobného 

hmotného majetku, představující nákup mobilních zařízení a softwaru pro IT oddělení. K navýšení 

nákladů dochází také u položky oprav, protože bude probíhat rekonstrukce některých místností na PF 

UK společně s rekonstrukcí fasády a oken. Velký nárůst nákladů představuje také položka cestovného 

zejména z důvodu nárůstu nákladů na cestovné týkající se projektů. V položce ostatních služeb došlo 

k navýšení z důvodu nárůstu nákladů na pronájem licencí Microsoft Office 365 a přípravy na digitalizaci 

účetních procesů pro usnadnění administrativy na PF UK. Jednu z hlavních položek nákladů představují 

náklady na hrubé mzdy, které se navýšily za rok 2025 na cca 207 MIO Kč. Zároveň letos opět došlo ke 

snížení nákladů na mzdu za DPP z důvodu dlouhodobého snižování počtu zaměstnanců pracujících na 

základě DPP. V rámci rozpravy se kol. dr. Hurychová dotazovala, zda snižování počtu zaměstnanců 

pracujících na základě DPP souvisí s tím, aby si katedry výuku zajištovaly sami a eliminovaly externisty. 

Prof. Boháč reagoval, že rozhodnutí ohledně zaměstnávání externistů ponechává na katedrách a nechce 

nařizovat, koho by měly katedry zaměstnávat. V současné chvíli výše rozpočtovaných nákladů na DPP 

reagují na skutečnost, že pro katedry je výhodnější využívat interní zaměstnance z hlediska naplnění 

požadavků karierního řádu. Následně se kol. dr. Hurychová dotazovala s ohledem na nárůst nákladů 

ohledně IT oddělení, zda se plánuje poskytnout všem akademickým pracovníkům placenou verzi 

Microsoft 365 Copilot. Prof. Boháč informoval, že by se jednalo o enormní náklad, pokud by měl být 

Copilot poskytnut všem pracovníkům. Zakoupené licence Copilot by měli mít v ideálním případě 

k dispozici ti pracovníci, kteří je nejvíce potřebují. V současné chvíli není zatím nastaven žádný systém 

pro rozdělování licencí mezi pracovníky. Kol. dr. Hurychová požádala, aby byla zajištěna spravedlivá 

distribuce licencí napříč katedrami. Dále také navrhovala v souvislosti s konáním konferencí vytvořit 

jednotný manuál pro organizátory týkající se klíčových kritérií a postupu organizace, aby bylo možné 

lépe odhadnout náklady konference. Dotazovala se také, zda by bylo možné nějakým způsobem dále 

využít zbytek nevyužitého finančního daru po konání konference, protože dosud nebylo možné zbylé 

finanční prostředky využít například na jiné související potřeby katedry. Mgr. Vodenka informovala, 

že společně s panem proděkanem doc. Antošem prošla veškeré zbylé finanční prostředky z konferencí 

a zároveň diskutovali typizaci darovacích smluv na finanční prostředky pro konference. Limitem využití 

zbylých finančních prostředků může být uvedení roku v textaci darovací smlouvy. Pokud je uveden 

konkrétní rok v darovací smlouvě, tak se musí dodržet čerpání finančních prostředků ve stejném roce. 

Pokud textace smlouvy obsahuje pouze využití finančních prostředků na konferenci bez uvedení roku, 

tak by neměl být problém převést finanční prostředky do dalšího roku. Ohledně informování 

organizátorů jsou k dispozici potřebné podklady v účetním systému, které není problém rozeslat 

akademickým pracovníkům. Informace ohledně přípravy konferencí budou také zahrnuty do 

připravovaného manuálu pro pracovníky, který by měl ulehčit administrativní zátěž. Kol. doc. Sedláček 

podpořil návrh přípravy manuálu nejen pro konference, ale i pro konání výjezdních seminářů. Mgr. 

Vodenka dále uvedla, že v rámci nového rozjednaného účetního programu bude možné také 

provozování e-shopu s přímým napojením na účetní systém a diskutovala také s dr. Říhou možnost 

zefektivnění plateb na PF UK například prostřednictvím QR kódu nebo platebního terminálu. Následně 

se kol. dr. Hurychová dotazovala, zda katedry PF UK dostanou individuální zpětnou vazbu týkající se 

jejich požadavků na rozpočet jednotlivých kateder. Mgr. Vodenka reagovala, že se zatím čekalo na 

schválení rozpočtu ekonomickou komisí a teprve po schválení bude katedrám rozesláno jaké požadavky 

byly v rámci rozpočtu schváleny. Dále kol. Bc. Čech navrhl, že by pro PF UK mohlo být výhodnější 

řešit licence Microsoftu ohledně AI centrálně ve spolupráci s rektorátem. Dotazoval se také, zda bylo 
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uvažováno i o jiném AI softwaru, než je Copilot, například Claude.ai. Prof. Boháč reagoval, že 

požadavek ohledně centrálního řešení AI softwaru by bylo vhodné vnést na zasedání AS UK. Výhodou 

softwaru Copilot je jeho provozování na serverech UK. 

Usnesení č. 9/1:  

„Ekonomická komise AS PF UK doporučuje AS PF UK schválit rozpočet PF UK pro rok 2025.“ 

(5 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

3. Projednání smlouvy o umístění reklamy v rámci investiční akce PF UK – fasády a okna 

Kol. doc. Sedláček uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který představil návrh smlouvy 

týkající se umístění reklamy společnosti Mattoni 1873 a.s. na lešení v rámci investiční akce fasády a 

okna. Společnost Mattoni 1873 a.s. má zároveň zájem stát se partnerem celkové revitalizace budovy 

PF UK v rámci dlouhodobé spolupráce. Přepokládaný výnos ze spolupráce je cca 6 až 9 MIO Kč za 2 

roky, podle velikosti pronajaté plachty. Bc. Hájek doplnil, že by se jednalo o pronájem reklamní plochy 

o předpokládané velikosti 760 m2. Nyní se stále ještě projednává velikost a konkrétní cena za m2 

reklamní plochy. Dále prof. Boháč informoval, že smlouvu o umístění reklamy bude podepisovat 

společně s kvestorem UK pro vyloučení případných rizik neplatnosti smlouvy. Zároveň návrh smlouvy 

předloží k projednání na zasedání EK AS PF UK a AS PF UK, ačkoliv tento krok není dle interních 

předpisů UK vyžadován. Kol. doc. Sedláček souhlasil s navrhnutým postupem projednání smlouvy na 

zasedání EK AS PF UK a AS PF UK zejména s ohledem na opatrnost při nakládání s majetkem UK ve 

správě PF UK a navrhl přijmout kladné doporučující stanovisko týkající se umístnění reklamy na lešení.  

Usnesení č. 9/2: 

„Ekonomická komise AS PF UK doporučuje AS PF UK vyjádřit kladné stanovisko s uzavřením 

smlouvy o umístění reklamy se společností Mattoni 1873 a.s.“ 

(5 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

4. Různé 

Kol. doc. Sedláček uvedl tento bod a otevřel rozpravu, ve které kol. Bc. Čech představil diskutovaná 

témata na proběhlých zasedáních AS UK týkající se ekonomické agendy a principů rozdělování 

finančních prostředků na UK. AS UK schválil, že nájmy s dobou trvání nad půl roku týkající se prostor 

nad 500 m2 budou nadále podléhat schválení AS UK. Ohledně uvádění mzdových rozpětí v pracovních 

inzerátech přijala Komise pro třetí roli AS UK usnesení, aby zveřejňování tohoto mzdového údaje bylo 

stanoveno jako povinnost ve vnitřních předpisech, aby se to vztahovalo i na fakulty UK. Dále se chystá 

strategický záměr UK pro období 2026 až 2030. Společně s ostatními studentskými členy AS UK se 

podařilo prosadit usnesení Sociální komise AS UK, aby do záměru byl doplněn plán výstavby centrální 

knihovny UK. V rámci diskusí upozorňuje také na špatné využití budovy UK v ulici Roháčova. Osobně 

prezentoval na zasedání AS Husitské teologické fakulty UK univerzitní perspektivu týkající se správy 

této budovy. Na základě posledního jednání EK AS PF UK chce také navrhnout Studijní komisi AS UK, 

aby vyzvala vedení UK k posílení ukazatele mezifakultní prostupnost studia. Dále navrhuje snížení 

ukazatele samoplátci, který zvýhodňuje jiné fakulty UK. Následně se kol. dr. Hurychová dotazovala, 

zda se neuvažovalo o zviditelnění významných dárců, kteří PF UK finančně přispějí přes platformu 

www.darujme.cz. Prof. Boháč reagoval, že tato forma podpory PF UK necílí na významné dárce. 

http://www.darujme.cz/
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Momentálně probíhají přípravné práce na propagaci možnosti finanční podpory pro PF UK například ve 

spolupráci s Českou advokátní komorou. Potencionálním významným dárcům bude PF UK nabízet 

širokou možnost zviditelnění. Dále se kol. dr. Hurychová dotazovala jaký byl výsledek šetření počtu 

tiskáren a ledniček na PF UK. Prof. Boháč informoval, že akademickým pracovníkům byl rozeslán 

dotazník týkající se tiskáren. Na základě tohoto dotazníku bude navrhnut další postup týkající se 

tiskáren. Ohledně ledniček rozhodl, že žádné nové se již pořizovat nebudou a větší ledničky budou 

umisťovány do prostor sekretariátu PF UK.  

 

Následně kol. doc. Sedláček poděkoval všem přítomným za účast a zasedání ukončil. 

 

 

 

Zapsal: Míka  

Schválil: Sedláček  

 


